

## 目 次

### 研究和应用

- 硬质合金基底镀钛对 PcBN 复合片界面过渡层及性能的影响 ..... 孙爱玲,覃伟源,刘洋,等(1)
- 氯化钠晶体对树脂结合剂磨片抛光性能影响的研究 ..... 钟剑明(7)
- 放电等离子烧结制备 Cu/SiC 复合材料及组织性能研究 ..... 马会中,冯圣尧,陈梓轩(13)
- PDC 切削齿优选评价方法及应用研究 ..... 张素慧(17)
- 脱钴金刚石复合片性能的试验研究 ..... 张涛,卢灿华,朱培,等(21)
- 新型导电钢圈对合成工业金刚石顶锤温度和锤耗的影响 ..... 鲁森远,陈孝鹏,许俊杰,等(27)
- 两种冲击韧性检测仪的检测范围研究 ..... 刘乾坤,张风岭,王志涛,等(31)

### 产业与综述

- 钛合金加工方法的多样性 ..... 王光祖,张相法,位星,等(35)
- 金刚石/铜复合材料制备工艺的研究进展 ..... 陈冰威,杨雪峰,栗正新,等(40)

### 珠宝专栏

- 一种商贸名称为“泰国猫眼”宝石的特征及鉴定 ..... 余炼钢(46)
- 新疆“金丝玉”的宝石学特征及光谱学特征分析 ..... 剡晓旭,梁嘉敏,崔文恒(52)
- 和田玉热处理改色仿子料工艺的实验与探究 ..... 李鸿禧,邓夏,陈忻,等(56)
- 漆艺在现代首饰设计中的应用 ..... 崔晓晓,孙梅(62)

\* \* \* \* \*

公告:为扩大影响,本刊加入了万方数据库等电子媒介,本刊付作者稿酬包括了这部分权益。作者所投稿件中如有侵权行为责任自负。

CONTENTS

Effect of Titanium Plating on Cemented Carbide Substrate to Interfacial Transition Layer and Properties of PcBN Composite Sheet ..... *SUN Ailing, QIN Weiyuan, LIU Yang, et al*(1)

Influence of sodium chloride crystals on polishing performance of resin bond polishing pad .....  
 ..... *ZHONG Jianming* (7)

Study on Microstructure and Mechanical Properties of Cu/SiC Composites Prepared by Spark Plasma Sintering ...  
 ..... *MA Huizhong, Feng Shengyao, Chen Zixuan* (13)

Research on optimization evaluation method and application of PDC cutting teeth ..... *ZHANG Suhui* (17)

Experimental Research on the Performance of Decobaltized PDC .....  
 ..... *ZHANG Tao, LU Canhua, ZHU Pei, et al* (21)

Influence of new conductive steel ring on anvil temperature and anvil consumption of synthetic industrial diamond  
 ..... *LU Senyuan, CHEN Xiaopeng, XU Junjie, et al* (27)

Research on the Detection Range of Two Impact Toughness Testers .....  
 ..... *LIU Qiankun, ZHANG Fengling, WANG Zhitao, et al* (31)

Diversity of Titanium Alloy Processing Methods .....  
 ..... *WANG Guangzu, ZHANG Xiangfa, WEI Xing, et al* (35)

Research Progress in the Preparation Process of Diamond/Copper Composites .....  
 ..... *CHEN Bingwei, YANG Xuefeng, LI Zhengxin, et al* (40)

Characteristics and Identification of A Gemstone with Trade Name "Thailand Cat's Eye" .....  
 ..... *YU Liangang* (46)

Study on Gemological and Spectroscopic Characteristics of "Jin-si Jade" from Xinjiang .....  
 ..... *YAN Xiaoxu, LIANG Jiamin, CUI Wenheng* (52)

Experiment and research on the process of heat treatment of nephrite to change color imitating material ...  
 ..... *LI Hongxi, DENG Xia, CHEN Xi, et al* (56)

Research on the application of lacquer art in modern jewelry design ..... *CUI Xiaoxiao, SUN Mei* (62)

\* \* \* \* \*

**Bulletin:** The Journal is embodied by domestic and international electric mediums including Wanfang Database etc. The author's remuneration paid to the authors also includes the rights and interests of this part. Author has to promise that the contribution to the Journal should not violate the other's intellect property.